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                                                P R O T O K Ó Ł    Nr  XIV / 16 

  z  sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu   29 czerwca  2016  r 

   w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych . 
                                                                   

Posiedzenie  rozpoczęto o godz. 10:30 , zakończono o godz. 15:30. 

 

Na stan radnych – 15 , obecnych było 15  w/g załączonej listy obecności. 

 

W obradach udział wzięli :  Skarbnik Gminny  , Sekretarz Gminy   i  sołtysi . 

    

 Ad. pkt. 1 

 

Przewodniczący Rady - na początku chcę państwa przeprosić  za  zwłokę , ale 

spowodowana   była techniczną sprawą. Chciałem  ażebyście państwo mieli  dokumenty 

przed  rozpoczęciem sesji . 
 

         Przewodniczący Rady Gminy   - Pan Jacek Bartołd  otworzył sesję  i powitał 

zebranych  . Na podstawie listy obecności stwierdzam  qorum  władne do podejmowania 

prawomocnych uchwał . 

 

 Ad . pkt. 2 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy do otrzymanego porządku obrad macie państwo  

propozycje czy uwagi. 

 

Radny Ryszard Trzciński  -  zwracam się  o wprowadzenie do porządku obrad  

następującego punktu – „ wyjaśnienie zapisu w pkt.3  w protokołach  Nr XI i XII z sesji 

Rady Gminy , są to moje wypowiedzi „. Powyższy  wniosek uzasadniam  , iż  na ostatniej 

sesji Rady Gminy p. radny Witold Nosarzewski  zgłosił  mnóstwo poprawek do mojej  

wypowiedzi z sesji  nr XI i XII cytując  je w całości . Niesłusznie  zarzucił  mi  użycie 

niewłaściwego słowa , które zmieniło kontekst mojej  wypowiedzi  .  Z tego powodu  

poczułem  się ośmieszony  jako radny  przed  mediami , całą  Radą  oraz  sołtysami .  Z 

tego powodu chcę  złożyć pismo /odczytał  treść pisma , które złożył na ręce 

przewodniczącego . Pismo stanowi załącznik do protokółu . 

 

Przewodniczący Rady Gminy  - zapytał  się radnego  czy ma jakieś  sugestie  , w którym 

punkcie porządku obrad wnioskuje  o umieszczenie , jaki   punkt  porządku . 

 

Radny Ryszard Trzciński  -  proponuję umieścić  w pkt. , po przyjęciu  protokołu  z 

poprzedniej  XIII sesji Rady Gminy  , to  byłby  pkt. 4  . Z tego powodu   iż przed 

przyjęciem protokołu  nie  mogę  umieścić tego  punktu  , gdyż  jest  to obligo ustawowo 

te  punkty są pierwsze . 
 

Przewodniczący Rady Gminy – poddam  pod  glosowanie  wniosek p. Trzcińskiego  tj. o 

odsłuchanie fragmentów   nagrań . 

 

                                                                    Przewodniczący   poddał pod głosowanie 

                                                                     wniosek  radnego Trzcińskiego  : 

                                                                       za......................................... - 15 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 
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  Rada Gminy  jednogłośnie  opowiedziała się za wnioskiem  radnego  Trzcińskiego .    

 

Radny Nosarzewski Witold –  ja w kwestii wniosku p. Trzcińskiego  mam  pytanie do   w 

zasadzie  do przewodniczącego . Pan Trzciński wnosi  o przesłuchanie  zapisów  z sesji 

nr XI   , czy  one są dostępne ?  Ja kiedyś  zwracałem  się  o archiwalne nagrania  i 

dostałem odpowiedź  , że  są niszczone  natychmiast po uchwaleniu  protokółu  , zresztą 

zgodnie ze Statutem . Pytam po prostu  czy są  dostępne , bo jeżeli nie są dostępne  to ja 

ze swej strony  mogę  zadeklarować  , że posiadam  te zapisy  i chętnie udostępnię . 

 

Przewodniczący Rady Gminy –   czy zapisy  są  dostępne  , uzyskał odpowiedź  , że są  

dostępne . Poprosił o przygotowanie  tych dokumentów do odtworzenia . 

 

Radny Nosarzewski Witold – ja w kwestii  porządku obrad   , w związku  z pewnymi 

perturbacjami  na poprzedniej sesji  dotyczącymi odpowiedzi na interpelację . 

Chciałbym złożyć  wniosek  dotyczący wprowadzenia  do porządku obrad  punktu  do 

którego obliguje nas  Statut , mianowicie  w pkt.20 – wprowadzenie punktu   „ 

odpowiedzi na interpelacje radnych  „ . Do takiego porządku obrad  obliguje  nas Statut.  

A my , może z tego względu  , że interpelacje  zdarzają  się wyjątkowo  rzadko i było to  

nie używane i ten punkt nie funkcjonował , chociaż powinien  funkcjonować  w każdym 

porządku obrad . Natomiast punkt jako interpelacje  funkcjonuje . No więc to jest  mój 

wniosek . Dotyczy to dzisiejszego  porządku obrad  , no  bo jesteśmy w tym punkcie . 

 

Przewodniczący Rady Gminy –  interpelacja  jest  w porządku  i zgodnie ze Statutem. 

 

Radny Nosarzewski Witold – zgodnie ze statutem powinno   być  również  odpowiedzi 

na interpelacje . Ostatnio tak  bardzo państwo  broniliście się przed  odpowiedzią , 

uzyskałem w końcu   tą możliwość  , ale teraz żeby  było  formalnie  , żeby stało się zadość  

prawu . 

 

Przewodniczący Rady Gminy - zgodnie z § 35 Statutu  pkt.5 , odczytał zapis ze Statutu 

. Takie pisma   na moje  ręce  wpływają .  W pkt.8  jest zapis -  przewodniczący Rady  

informuje radnych o złożonych interpelacjach i odpowiedziach na najbliższej sesji Rady 

, w ramach odrębnego  punktu porządku obrad .  Ten  punkt  mamy . Udzielam teraz  

informacji  , że  została taka odpowiedź  udzielona . Czy pan radny  chce  , ażebym  ja  

odczytywał  tą  odpowiedź . 

 

Radny Nosarzewski Witold -  oczywiście , przecież  taką  mamy  funkcję społeczną nie 

prywatną  , zadajemy  pytanie w imieniu  społeczności nie własnym , dlatego  odpowiedzi 

powinny  być  udzielane również  publicznie . 

 

Przewodniczący Rady Gminy  - wobec  tego ten  wniosek  który  pan  kieruje i jego treść  

jest zawarta w punkcie w naszym porządku obrad – „ interpelacje radnych  złożone na 

piśmie „. 

 

Radny Nosarzewski Witold – szkoda   , że nie wziąłem  ze  sobą , myślałem  , że to będzie   

proste i oczywiste Statutu , bo bym  zacytował . Zdaje mi się ,   że mi    chodzi o  inny 

fragment  Statutu ,  gdzie jest  określone  co  powinien zawierać  porządek obrad .  W 

szczególności powinien  zawierać :  między innymi  tak  jak : otwarcie , stwierdzenie , 

interpelacje   to są obowiązkowe punkty i  odpowiedzi  na interpelacje  również. 

Radca prawny -  § 34 
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Radny Nosarzewski Witold – § 34 dokładnie tak  ,  ja zacytuję państwu - § 34 porządek 

obrad  obejmuje  w szczególności , czyli te  punkty  są obligatoryjne  i pkt.5 odpowiedzi 

na interpelacje  zgłoszone na poprzednich sesjach . Porządek obrad obejmuje , zwracam 

państwu uwagę .  Nie  , że jakaś tam informacja przewodniczącego , porządek obrad  

obejmuje .Obejmuje przyjęcie protokołu , obejmuje przyjęcie sprawozdania Wójta , 

rozpatrzenie projektów uchwał , obejmuje interpelacje i zapytania  i obejmuje  

odpowiedzi na interpelacje . To jest przecież oczywiste . 

 

Radca prawny  -  ja to tak  rozumiem  , z  jeżeli nie było złożonych  na poprzedniej sesji 

żadnych interpelacji to nie ma potrzeby takiego punku  umieszczać. Natomiast  jest w  

porządku obrad  ogólna  mowa o interpelacjach i w tym punkcie porządku  obrad  

można na temat interpelacji  rozmawiać i rozstrzygać . 

 

Radny Nosarzewski Witold –  ja teraz  oświadczę , że jeżeli nie wprowadzicie państwo 

tego punktu do porządku , ja po prostu złożę   o rozstrzygnięcie  do Wojewody .Bo moim 

zdaniem  sytuacja  jest ewidentna , nie pierwszy raz  się  spotykamy z tak pokrętną  

interpretacją naszego Statutu  . Dla mnie to jest oczywiste . 

 

Wójt – pkt. 19 zawsze tak było i  jest w porządku obrad  „ interpelacje radnych złożone 

na piśmie„ . Interpelacje  radnych . Nie pisze czy składanie interpelacji  , czytanie  

interpelacji . Jeśli się umówimy , że w tym  punkcie  jest czas  na to , żeby odczytać  

interpelacje  czy odpowiedzi na interpelacje  to nie ma  żadnego problemu . 

 

Przewodniczący Rady Gminy – na ostatniej sesji w tym  punkcie  pan radny się zwrócił 

, bo składał interpelację ,  odczytałem odpowiedź na pana interpelację  . 

 

Radny Nosarzewski Witold – po wielkiej wojnie  , a to powinno  być  normalne. Przecież  

to w sposób prosty  wynika ze Statutu . W czym jest problem . 

 

Przewodniczący Rady Gminy – dlatego  będę  odczytywał odpowiedzi . 

 

Radny Nosarzewski Witold - to nie na ostatniej sesji  tylko na poprzedniej sesji. To jest 

nasza  konstytucja . 

 

Wójt   - każdy interpretuje na swój sposób . Natomiast Statut  , który  przewodniczący 

i pan  radny przywołuje – jest ,  że  ma  zawierać : interpelacje złożone  , odpowiedzi na 

interpelacje . Ma zwierać , nikt nie powiedział  jak . Więc  mam  propozycję- interpelacje   

, jeżeli  się  dorozmawiamy , że  mają  być  i zapytania i odpowiedzi . 

 

Radny Nosarzewski Witold – my się nie  możemy dorozmawiać , to nas  obowiązuje . 

Statut  jest obowiązujący .  Nie możemy w ten sposób . Nie o tym  mówimy . Porządek 

obrad  powinien  zawierać odpowiedzi na interpelacje . To jest wprost powiedziane .  Nie 

trzeba interpretacji . 

 

Radca prawny  - jest  pkt.8 w  § 35 Statutu  który  koreluje   z tym  zapisem  , na który 

powołuje  się pan  radny . Przewodniczący Rady  informuje radnych / nie ma w jakiej  

formie /  o złożonych  interpelacjach  i odpowiedziach  na najbliższej sesji rady w  

ramach odrębnego punktu porządku obrad . Nie ma  w ramach odrębnych punktów .  

Jest  użyte   odrębnego punktu  , te dwa   elementy  o złożonych interpelacjach i  

odpowiedziach .  Jeżeli ten  statut  jest niespójny  to  wymaga  , trzeba wypracować jakiś  

pogląd  , który da się zastosować  w konkretnej sprawie . Bo nie ma takiej  możliwości , 

żeby dzisiaj  zmieniać   zapis  statutu i żeby  to  było jednoznacznie powiedziane  , że ma 
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tu   być  oddzielny punkt na to i na to . Jeżeli są jakieś  wątpliwości Rada  rozstrzyga  

wszelkie wątpliwości w głosowaniu . A zatem proponuję  , żeby Rada  wzięła na siebie  

tą   odpowiedzialność  i podjęła decyzję  w głosowaniu  . Czy ma to  być  oddzielny punkt  

wprowadzony do  porządku obrad . 

 

Przewodniczący Rady Gminy – chodzi o  wprowadzenie konkretnie  tego punktu do 

porządku obrad . Proszę  pana radnego o przypomnienie tego wniosku . 

 

Radny Nosarzewski Witold -   jeszcze  jedno zdanie , bo pani  mecenas  wygłosiła mowę 

. Pan  Wójt   powołał się  , że  taką  mieliśmy praktykę . Chciałbym przypomnieć , że  

zgodnie  z tą praktyką  jedna z  sesji która się  odbyła  bez  sołtysów , też na moje pytanie 

pan Wójt  odpowiedział , a bo my tak  robimy . Pan przewodniczący  potwierdził  i tak  

ma  być . Więc  ja  złożyłem pytanie do Urzędu Wojewódzkiego  i Wojewoda stwierdził  

wyraźnie   , że to jest niezgodne  z prawem . I tu będzie podobnie . Tak że nie 

ośmieszajmy się . 

 

Przewodniczący Rady Gminy- bardzo proszę  pana  radnego o przedstawienie jeszcze 

raz  tego wniosku  , w którym  punkcie . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - zgodnie ze statutem  w pkt.20 porządku obrad  wnoszę o 

wpisanie punktu  „ odpowiedzi na interpelacje radnych  „ 

 

Przewodniczący  poinformował ,  że głosować teraz  będziemy wniosek radnego 

Nosarzewskiego  . 

                                                                    Przewodniczący   poddał pod głosowanie 

                                                                     wniosek  radnego Nosarzewskiego   : 

                                                                       za......................................... -   3 

                                                                       przeciw................................ -   8 

                                                                       wstrzymało się.................... -   4 

 

  Rada Gminy  większością głosów „ przeciw „   odrzuciła  wniosek radnego 

Nosarzewskiego . 

 

Radny Nosarzewski Witold – zwracam  uwagę  , że ta  sprawa nie powinna  podlegać  

głosowaniu . Tak jak  punktów  zawartych w konstytucji się nie glosuje , sejm tego nie 

głosuje  tylko  stosuje . Statut  jest do stosowania , a nie do tego , żeby Rada rozstrzygała 

czy dany punkt  Statutu  stosować  czy nie stosować .   

 

Przewodniczący Rady Gminy – w tym  momencie  muszę  mieć  zdanie przeciwne  , bo 

mieliście państwo  porządek obrad  proponowany przeze mnie i  jakakolwiek  zmiana  

musi  być  przegłosowana . Niestety tak to jest , zgodnie ze  Statutem . 

 

Radny Nosarzewski Witold – wystarczyłoby  zmienić  zaproponowany porządek obrad. 

 

Radny Ryszard Trzciński  - jest komisja do opracowania statutu i myślę  , że ten  punkt 

taki sporny to  przy najbliższym spotkaniu  komisja  statutowa  dokładnie się zapozna z 

ustawą  o samorządzie i jeśli takowe  coś  będzie , uważam  komisja  dokona zapisu  w 

nowym statucie i będzie to wprowadzane . 

Wiceprzewodniczący Rady  Polakiewicz Józef – p. Nosarzewskiemu  chodzi , ażeby w 

każdym porządku obrad był punkt  - interpelacje     i w następnym punkcie – odpowiedzi 

.Więc następnie czy te interpelacje  są  czy ich nie  ma  tak jak na dzisiejszej sesji . 

Interpelacji nie ma  , no to nie ma  . Następny odpowiedzi nie ma  , no to nie ma . 
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     Przewodniczący  obrad odczytał proponowany porządek obrad  ze zmianą ,   który   

po zmianie przedstawia się następująco : 

 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Porządek obrad  . 

3.  Przyjęcie protokółu z poprzedniej  XIII  sesji Rady Gminy. 

4.  Wyjaśnienie zapisu w pkt.3  protokółów z sesji nr XI i XII , dotyczący 

wypowiedzi 

     radnego Trzcińskiego . 

5.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej 

Prognozy 

    Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2016-2036. 

6.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 130/XII/15 Rady Gminy 

Czernice 

   Borowe z dnia 22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2016 

    rok. 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie  współdziałania i współfinansowania przy 

realizacji 

    projektu pod nazwą „ Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla 

   aktywizacji  społeczeństwa  informacyjnego w zakresie e-administracji i 

   geoinformacji”. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej  realizacji projektu „ Budowa systemu 

    wczesnego ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi złożonego z zestawu syren 

    alarmowych wraz z wyposażeniem „. 

9.   Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia dotacji celowej na pracę 

konserwatorskie , 

     restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków . 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie  Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na 

      terenie Gminy Czernice  Borowe . 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w 

      zakresie  odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

      zagospodarowania tych odpadów . 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego 

      Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za 2015 rok . 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

że 

      sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Czernice  Borowe za 2015 rok. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z 

tytułu 

      wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 2015 rok . 

15.  Podjęcie uchwały  w sprawie  wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

      rewitalizacji . 

16.  Podjęcie uchwały w sprawie zasad  wyznaczenia składu oraz  zasad  działania 

      Komitetu Rewitalizacji . 

17.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

      planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów geodezyjnych Chojnowo , 

      Czernice  Borowe , Kosmowo i Nart , Kuskowo i Jabłonowo , Obrębiec , Rostkowo 

      Olszewiec , Skierki  ,Węgra  i  Żebry , gmina Czernice  Borowe . 
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18.  Przyjęcie  oceny zasobów pomocy społecznej  za 2015 rok dla Gminy Czernice 

      Borowe . 

19.  Przyjęcie  sprawozdania z realizacji Programu  współpracy Gminy Czernice 

      Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działalności 

      pożytku publicznego na 2015 rok. 

20.  Interpelacje radnych złożone na piśmie . 

21.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Wójta Gminy . 

22.  Wolne wnioski i zapytania . 

23.  Zakończenie obrad sesji. 

 

                                             Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                              porządek obrad  ze zmianą : 

                                                   za................................... -   14 

                                                   przeciw.........................  -     1 

                                                   wstrzymało się.............  -     0      

 

Rada   Gminy większością  głosów  „za „ przyjęła porządek obrad  .                                                                      

 

Ad. pkt. 3 

 

                        Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane jest  przyjęcie  protokółu z poprzedniej XIII sesji  Rady Gminy . 

 

Dyskusja : 

 

 Radny Nosarzewski Witold – ciągle  zgłaszam uwagi  do protokółu . Teraz  mam  jedną 

generalną .Po pierwsze  protokół  się poprawił  znacznie , ale  w części  tej na początku  

, gdyż  później nie wiem  chyba  nie wystarcza  sil , żeby kontynuować do końca  . Na 

początku jest bardzo dobrze , a później  jest katastrofalnie tak jak było . Druga sprawa 

otrzymaliśmy  projekt protokółu w zasadzie na dzień przed sesją . Toteż nie ma  

możliwości  , żeby się do tego  porządnie  ustosunkować . Ja mogę również usiąść na 

następną sesję i cały protokół  przeczytać  dokładnie  , odsłuchać  i zrobić państwu  

korekty . Wtedy  będziemy siedzieć  tu dwa dni  i będziemy to wprowadzać  i odsłuchiwać 

. – przecież nie o to chodzi . Ja złożyłem do  Rady  do pana przewodniczącego pismo o 

kopię nagrania  z ostatniej sesji . Kopię oczywiście otrzymałem  z tym  , że jest to kopia 

niekompletna. Przekonałem  się dopiero o tym  wczoraj  w momencie kiedy  

konfrontowałem  ją  z projektem protokółu. Okazuje się  , że poważnego fragmentu na 

tym nagraniu nie ma . I proszę o interwencję . Czy ja muszę się oficjalnym pismem 

zgłaszać , czy ja dostanę kompletne nagranie . Ja ciągle proszę  i to jest  bez  echa . 

 

Bożena Romanik – protokolant   - przy nagrywaniu może coś  się zacięło . Szkoda , że 

pan wcześniej nie powiedział  . 

 

Radny Nosarzewski Witold – gdyby   pani przesłała mi projekt  protokółu  wcześniej , 

to wcześniej  bym o tym wiedział . 

 

Przewodniczący Rady Gminy -  bardzo   proszę  , czy jakieś  konkretne  wnioski do tego 

protokółu . 

 

Radny Nosarzewski Witold – pytanie  czy ja  dostanę prawdziwą kopię protokółu . 
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Bożena Romanik   - protokolant  - ja poproszę  informatyka , żeby przegrał jeszcze raz 

i pan dostanie. 

 

Radny Ryszard Trzciński   - proponuję  , aby  glosowanie nad tym punktem przyjęcia 

protokółu odbyło się po punkcie wyjaśnienia moich zgłoszonych uwag  dlatego  , gdyż  

przyjmując  ten  protokół uważam , iż  nie będzie to  zgodnie z  nośnikiem  

elektronicznym  z ostatniej XIII sesji .  Dlatego  , że  w protokole  z  XIII sesji  są takowe 

zapisy :” .tytułem  mojego  komentarza   p. Trzciński rzeczywiście  użył słowa oszukać 

a nie doszukać nie poszukać  tylko słowa oszukać . Następnie  radny Nosarzewski Witold 

– słowo , które użył p. Trzciński  no niestety  panie Ryszardzie tak było .Radny Trzciński  

dopytał się p. Nosarzewskiego  czy naprawdę  było  słowo oszukać . Radny Nosarzewski  

- tak na pewno wielokrotnie sprawdzałem . Żeby  pan  tego  nie podniósł to na to bym 

nie wpadł , ale pan podniósł i sprawdziłem  . Wie pan  , że mam  wszystkie nagrania  z 

sesji i sprawdzam . „ 

 

Przewodniczący Rady Gminy – faktycznie takie słowa na tej ostatniej sesji  padały i to 

jest zapis  wypowiedzi . Rozmawiamy  nad protokółem  z ostatniej sesji . Te słowa padły 

, wszyscy  to potwierdzą , że takie słowa padły  niestety  . Tak  było. Tu jest zapisane  tak 

jak było  faktycznie . Tak  było   wypowiedziane i to odzwierciedla przebieg  ostatniej 

sesji .Tego  nie  przyjmuję  wcale , bo rzeczywiście odzwierciedla przebieg rozmowy na  

sesji . 

 .                                                                                                                                                                                                                                                                                     

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                         przyjęcie protokółu  : 

                                                   za................................... -   13 

                                                   przeciw.........................  -     1 

                                                   wstrzymało się.............  -     1                                                                          

 

      Rada Gminy większością głosów „za „przyjęła protokół   z poprzedniej  XIII sesji 

Rady Gminy . 

 

Ad. pkt. 4 

 

 Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane  

jest na  wniosek p. Trzcińskiego  o  odtworzenie  zapisu  nagrań z XI , XII i XIII sesji  

Rady Gminy. Bardzo proszę o nagranie . 

 

Kienig  Sylwester  - informatyk – z tego pisma  które  dostałem wynika  , że chodzi  o  

trzy  fragmenty  z trzech różnych sesji dotyczące punktu 3 i 4. Starałem  się  wyciąć  , 

żeby  nie przewijać . Oczywiście mam  całą  sesję . Jeżeli ktoś  chciałby w szerszym 

kontekście , można obejrzeć . Wszyscy obecni  na sesji  zobaczyli i odsłuchali wypowiedź 

radnego Trzcińskiego Ryszarda  z XI sesji . 

 

Przewodniczący  Rady  - jeszcze  proszę o kolejne  nagrania , które  były przygotowane 

.Wszyscy  słyszeli  nagranie . Nie wiem ,  co państwo słyszeli . 

Na  sali   padały wypowiedzi  , że słyszeli słowo „ poszukać „ . nie „oszukać „. 

 

Kienig  Sylwester – ja  słuchałem , moja opinia może nie jest ważna  , ale nawet  byłoby 

niegramatycznie . 

 

Radny  Nosarzewski Witold – to nie ma nic  wspólnego z gramatyką . 
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Zebrani  ponownie  odsłuchali  odtworzenia wypowiedzi p. Trzcińskiego Ryszarda . 

Radny  Nosarzewski Witold -  zróbcie  coś  z dźwiękiem  , żeby  nie dudniło tak  i wtedy  

usłyszycie to co jest  rzeczywiście   . I wtedy  by  wyszło. W tej  chwili na jakiej podstawie 

my oceniamy . 

Przewodniczący Rady – na podstawie nagrania . 

 

Radny Nosarzewski Witold - na podstawie tego co kto chce usłyszeć. 

 

Przewodniczący Rady – panie radny   słucha  uszu tyle . 

 

Radny Nosarzewski Witold – to może  skierujmy to do eksperta , niech odczyta 

obiektywnie . 

 

Radny Ryszard  Trzciński – ja  bym   chciał  zapytać  szanownych radnych  na tej sali  - 

czy was  to przekonuje co jest  na tym  nagraniu   , że powiedziałem poszukać  a nie 

oszukać . Z sali padły słowa „ poszukać „. 

 

Przewodniczący  Rady  zapytał    czy  kontynuujemy dalej odsłuchiwanie,  nie wiem czy  

jest sens dalej .Z sali  padły  słowa „ nie „. 

 

Wójt  - ja  tylko zwrócę  uwagę  na jedną rzecz . W temacie posuwania się do pewnych 

absurdów . Z kontekstu i z brzmienia , może każdy  ma inny  zakres  fal  które  słucha , 

to się może zdarzyć . Ale tu  i z kontekstu  i z brzmieniu  słychać  wyraźnie / ja 

przynajmniej słyszę / poszukać  i to ma sens . Robimy  z tego aferę , że tak powiem na 

jednej sesji  potem na drugiej  , media  w internecie  bo tak  było .Powiem  szczerze jest 

zabawą obliczoną  na destrukcję , na wywołanie sensacji  tylko i wyłącznie . A na  

merytoryce tak  naprawdę się nie skupiamy .Na  to chciałem zwrócić  uwagę .Czasami 

nie słuchajcie rożnych podszeptów . Logika wasza  normalna  ludzka,  chłopska  logika 

jest najważniejsza . I się tym kierujmy. Stanowieniem prawa itd.  Szukanie pretekstów 

tylko dlatego żeby znaleźć  haczyk  , bo może się coś tam  uda  , to bez sensu .Nie na 

naszym poziomie . Jeśli taki poziom to tylko w sejmie . 

 

Przewodniczący Rady – ja  chciałbym państwa prosić  o bardziej wnikliwe  analizowanie 

protokółów . Ewentualnie  odnosimy się do nośników , zapisu  z naszych posiedzeń . 

Prosiłbym po prostu o dokładniejsze i jak stwierdzenie   to tak żeby tak  było , bo po 

prostu  czuję się też taki  wprowadzony w  zakłamanie faktów - dosłownie  . 

 

Radny Nosarzewski Witold – wobec powyższego chciałbym złożyć wniosek  o 

skierowanie maleńkiego   tego fragmentu , właśnie tego / nie będzie to  dużo kosztować 

/ do  ekspertyzy . W tej  chwili  narzuca  pan Wójt  nam swoją interpretację , mało tego  

to jeszcze poniża  , bo to  było wszystko do mnie . To rozstrzygnie ekspert niezależny . 

Bo  my tu nie mamy warunków ,  żeby tego odsłuchać  Cóż  to  za problem  zrobić  to 

obiektywnie i sprawę  definitywnie zakończyć . 

 

Przewodniczący Rady – to jest sprawa obiektywna . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - jaka obiektywna . Ja słyszałem  co innego . Jeżeli  my 

dzisiaj dyskutujemy czy  Statut  stosować  czy nie stosować . Również  nad 

rzeczywistością  będziemy  głosować  . 

 

Przewodniczący Rady – tutaj  to już  pan przejaskrawia . Statut stosujemy , a pan z 

komisji statutowej  myślę  , że swoją  pracą . Panie radny  ja teraz  mówię . Panie  radny 
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przywołuje pana do porządku .    Pan pracuje w komisji statutowej i sądzę  , że ten statut 

który teraz  wypracujecie  będzie na tyle  doskonały , że  nie będziemy mieli żadnych 

problemów . 

Radny  Nosarzewski Witold  -  i po co , skoro jest napisane  wyraźnie . Co z tego  jak 

szanowna Rada ma w głębokim  poważaniu . 

 

Radny  Rutkowski Jarosław – mam  jedną prośbę , proszę przerwać  te  rozmowy  , które 

do niczego nie prowadzą  i przejść  do porządku  obrad . 

 

Przewodniczący Rady – czy mam  to traktować  jako wniosek  formalny . 

 

Radny  Rutkowski Jarosław  - tak 

 

Przewodniczący Rady – chcę  zapytać  czy pan radny Trzciński  chce  , żeby dalej jeszcze 

odtwarzać  , bo   składał    o dwa fragmenty . 

 

Radny  Trzciński Ryszard  -w  zasadzie chodziło  tylko o to słowo . Wszyscy słyszeli . 

 

                                              Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                               wniosek radnego Rutkowskiego   : 

                                                   za................................... -    15 

                                                   przeciw.........................  -     0 

                                                   wstrzymało się.............  -     0         

 

Rada Gminy jednogłośnie  opowiedziała się za wnioskiem  radnego. Rutkowskiego. 

 

 

Radny  Nosarzewski Witold  - ośmielę  się  przypomnieć  , że ja też  składałem   wniosek  

i nie poddał go pan pod  głosowanie .  O  skierowanie  tego fragmentu nagrania do 

eksperta . 

                                                                  

Wójt – wnioskuję  do przewodniczącego i do Rady  o odrzucenie tego wniosku  ponieważ 

to generuje koszty . W związku  z powyższym nie wydaje mi  się to zasadne, żeby ponosić  

bezzasadne  koszty i wnioskuję o odrzucenie wniosku . Myślę  , że  jeżeli pan  radny  ma 

taką  wolę  i chęć  może  sam  indywidualnie  na własne  barki to wziąć. 

 

Radny  Rutkowski  Jarosław – przed  chwilą   przegłosowaliśmy punkt  , żebyśmy  już 

nie prowadzić  tej  zbędnej   dyskusji , a my   w dalszym  ciągu  wracamy do czegoś  co 

nam nic nie wnosi . Żenujące to jest  . Przed  sesją są komisje  i na komisjach nie ma nic 

do powiedzenia , tylko w tym  momencie się  wywołuje nie wiadomo  jakie rozmowy  i 

dyskusje ,  które  prowadzą do niczego ani do nikogo .    

 

Przewodniczący Rady   - dyskusja  była zamknięta  na temat zawartości taśm . Teraz   

była  prowadzona odnośnie  wniosku p. radnego , to jest co innego . Wobec  tego  był  

wniosek p. Wójta o odrzucenie . 

 

Radny Nosarzewski  Witold  - wniosek p. Wójta sprowadza się do utajnienia  tego co 

dzieje się . To jest przeciwny  jawności . Tak jak wiele innych  sytuacji . 

 

Przewodniczący Rady  - poinformował , że p. Wójt  nie może  zgłosić  takiego wniosku . 

 

                                                                   Przewodniczący  poddał pod głosowanie 
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                                                                   wniosek radnego  Nosarzewskiego  : 

                                                                       za......................................... -   1 

                                                                       przeciw................................ -  14 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

Rada  Gminy  większością głosów „ przeciw „ odrzuciła  wniosek radnego 

Nosarzewskiego 

 

Radny  Trzciński Ryszard – ja  chciałbym się odnieść  do tego . 

 

Przewodniczący Rady  - nie udzielił  głosu radnemu . Poinformował  , że  w wolnych 

wnioskach będzie  mógł  zabrać  głos . 

 

Ad. pkt. 5 

 

Przewodniczący  poinformował  . że w tym  punkcie porządku obrad przewidziane  jest 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2016-2036. 

Przewodniczący poinformował  , że  uchwała  analizowana  była na posiedzeniach 

komisji . Jeżeli  będą  pytania  pani Skarbnik   udzieli wyjaśnienia . 

 

 

Radny Nosarzewski Witold  - ja  chciałbym  się zapytać bo to jest w materiałach i jest 

ważna sprawa dla nas wszystkich ,  jak  wygląda  sytuacja z dopłatami do  tego 

kompleksu  szkolnego , który został  wybudowany ostatnio  . Na jakim to jest etapie , 

jakie są szanse  na uzyskanie tego dofinansowania . 

 

Przewodniczący Rady – ale  to bezpośrednio nie dotyczy tego punktu . 

 

Radny Nosarzewski Witold  -  ale to też jest w sprawozdaniu  i to poważnie wpływa na 

finanse  gminy . 

 

Przewodniczący Rady – ale  pan  mówi o sprawozdaniu . 

 

Radny Nosarzewski Witold  -  może akurat nie tego  , ale  to wpływa i rzutuje na całość. 

 

Przewodniczący Rady – to jest napisane wszystko . To w wolnych  wnioskach   , w 

dyskusji będziemy  rozmawiać . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - ale  może  byłoby wskazane przed podjęciem uchwały o 

absolutorium  usłyszeć opinię na ten temat  , a nie po . 

 

Przewodniczący Rady – to do absolutorium  mamy jeszcze parę punktów . Bardzo 

proszę tematycznie .  Czy odnośnie uchwały  w sprawie zmiany WPF są  ze strony 

państwa zapytania .  Nie widzę . 

 

                                                                 Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                      i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 14 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   1 
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       Rada Gminy większością głosów „za”  podjęła Uchwałę Nr  139/XIV/16 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe 

na lata 2016-2036. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 Ad. pkt. 6 

  

        Przewodniczący  obrad poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr 130/XII/15 Rady 

Gminy Czernice Borowe z dnia 22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej na 2016 rok. 

Przewodniczący poinformował  , że  uchwala  analizowana  była na posiedzeniach 

komisji . 

 

     Dyskusji nie było . 

                                                                           Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                            i  poddał pod głosowanie : 

                                                                              za................................... -  14 

                                                                              przeciw.........................  -    0 

                                                                              wstrzymało się.............  -    1 

 

Rada Gminy większością głosów „za”    podjęła Uchwałę Nr 140/XIV/16  w sprawie  

zmiany uchwały Nr 130/XII/15 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 22 grudnia 2015 r. 

w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2016 rok. 

Uchwała  stanowi  załącznik do protokółu . 

 

 

Ad. pkt. 7 

 

                        Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie  współdziałania i 

współfinansowania przy realizacji projektu pod nazwą „ Regionalne partnerstwo 

samorządów Mazowsza dla aktywizacji  społeczeństwa  informacyjnego w zakresie e-

administracji i geoinformacji”. 

 

Dyskusji  nie było . 

 

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                      i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -  15 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

      Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr  141/XIV/16 w sprawie  

współdziałania i współfinansowania przy realizacji projektu pod nazwą „ Regionalne 

partnerstwo samorządów Mazowsza dla aktywizacji  społeczeństwa  informacyjnego w 

zakresie e-administracji i geoinformacji”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
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Ad. pkt. 8 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie  wspólnej  realizacji projektu „ 

Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi złożonego z 

zestawu syren alarmowych wraz z wyposażeniem „. 

 

Dyskusji  nie było . 

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -  15 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr  142/XIV/16 w sprawie  wspólnej  

realizacji projektu „ Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami 

katastrofalnymi złożonego z zestawu syren alarmowych wraz z wyposażeniem „. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

                            

             

Ad. pkt. 9 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia dotacji celowej na 

pracę konserwatorskie , restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków . 

Przewodniczący poinformował , że od 2008   roku gmina dofinansowuje obiekty 

sakralne zabytkowe  w oparciu o uchwałę z 2007 r. 

 

Wójt – to  są sakralne  obiekty  , ale  głównie obiekty zabytkowe. 

 

Dyskusji nie było . 

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -  15 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr  143/XIV/16 w sprawie  udzielenia 

dotacji celowej na pracę konserwatorskie , restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt. 10 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w  sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Czernice  Borowe . 

Przewodniczący poinformował  , że  uchwala  analizowana  była na posiedzeniach 

komisji . 
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Dyskusja  : 

Radny  Nosarzewski Witold – mam  wniosek w § 2 pkt.1 ppkt a  , odczytał   zapis w 

projekcie uchwały .  Uważam  , że tu jest niekonsekwencja ponieważ w zakresie 

selektywnego zbierania  odpadów komunalnych   , że  w tym zakresie nie występują 

przeterminowane   baterie . Nie są  te  frakcje odbierane .Proponuję  słowo „ w tym „ 

zamienić  na słowo „oraz „. 

 

Przewodniczący Rady  - to jest regulamin który  mówi co się  robi  , a dalej mamy 

szczegółowy sposób . 

 

Radny Nosarzewski Witold – jeżeli zamienimy na proponowane słowo  , to nie będzie 

konfliktu. Chodzi o to   , że te frakcje  są  odbierane  w punktach z dostarczeniem i nie 

są selektywne . 

 

Przewodniczący Rady – niektóre  fragmenty zapisu  są dosłownie przeniesione z ustawy 

. 

 

Radny Nosarzewski Witold – w rozdziale II § 3 pkt.1 ppkt. 3 proponuję konkretną 

zmianę – słowo „ z podziałem „ zamienić na „ obejmujących „. To też nie  będzie  nas 

obowiązywało , że nie trzeba  trzymać  w pojemnikach . My jesteśmy zobowiązani do 

jednego pojemnika . Z treści  wynika  , że tych pojemników powinniśmy mieć  6. 

 

Wójt  - są niuanse. Ta niezręczność występuje w interpretacji. Może  być ta forma , jeżeli 

państwo to uznacie  . Według  uznania państwa . 

 

Radny  Trzciński Ryszard  - uważam  , że albo  go kijem   albo go pałą , to  na jedno 

wychodzi . 

 

Wójt -  w ustawie jest zapis z podziałem na frakcje i to jest spójne tak jak p. Trzciński 

powiedział . 

 

Przewodniczący Rady – odczytał brzmienie tego punktu po proponowanej zmianie  i  

poddał pod głosowanie  wniosek . 

 

                                                                   Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                                                    wniosek  radnego Nosarzewskiego  : 

                                                                       za......................................... -  14 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    1 

 

Rada Gminy większością głosów „za „ przyjęła  wniosek . 

 

Przewodniczący Rady – chciałbym prosić  o zgłaszanie takich poprawek na komisjach . 

 

radny  Nosarzewski Witold  - myśmy  dostali materiały na dzień przed  komisją . 

Zgłaszam wniosek  następną propozycję poprawki w § 4 pkt.1 dotyczący odgarniania  

zanieczyszczeń . Odczytał  istniejący zapis  w projekcie uchwały . Proponuję  skreślić 

ten  fragment  . Nie ma takiego  zapisu  w uchwale sejmowej .  Proponuję nie ograniczać 

właściciela nieruchomości  .Uważam , że to będzie źle . 

Cienkus Bogumiła – ustawa nakłada  obowiązki w tym zakresie . Są  sytuacje skrajne i 

trzeba się zastanowić . My z ostrożności poprosiliśmy organ nadzoru o opinię o projekcie 

uchwały w tym zakresie . Wydali pozytywną opinię . 
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Cienkus Bogumiła  - w Czernicach śnieg  z chodników , mieszkańcy  mają  duży problem 

z odśnieżaniem  chodników . 

 

Wiceprzewodniczący Rady Polakiewicz Józef -  żebyśmy  dobrze  zrozumieli . Śnieg z 

chodników   na  jezdnię można  zrzucać , ale przy krawężniku . 

 

Przewodniczący Rady – reasumując  to znaczy ten zapis w projekcie uchwały jest dobry. 

 

Radny Nosarzewski Witold – ogranicza nasze prawa . 

 

Wiceprzewodniczący Rady Polakiewicz Józef –zgodnie z ustawą mamy prawo zrzucić 

błoto lub śnieg na jezdnię przy krawężniku . 

 

Przewodniczący Rady  Gminy – wniosek radnego Nosarzewskiego w § 4 pkt.1 tekst 

brzmiał „ właściciele nieruchomości „ 

 

                                                                  Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                                                    wniosek  radnego Nosarzewskiego  : 

                                                                       za......................................... -     2 

                                                                       przeciw................................ -   12 

                                                                       wstrzymało się.................... -     1 

 

Rada Gminy większością głosów „ przeciw „ odrzuciła wniosek radnego 

Nosarzewskiego. 

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -   14 

                                                                       przeciw................................ -     0 

                                                                       wstrzymało się.................... -     0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 144/XIV/16 w sprawie  Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Czernice  Borowe . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

                                            

Ad. pkt. 11 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie  odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów . 

    

Dyskusja: 

 

Radny Nosarzewski Witold – podnosiliśmy na komisjach w § 2 ppkt.1  pierwszą  linijkę 

zamienić  na pierwsza  linijkę z ppkt.2 stawiając przed  wyrazem selektywne  wyraz „ 

nie „, „ odpady zbierane  w sposób nieselektywny „ . Poprawia czytelność i przejrzystość 

uchwały . 

 

Przewodniczący Rady Gminy – treść teraz  mamy po zmianach  wypracowanych  na 

komisjach  na pana wniosek  i teraz znów pan zmienia . 

Cienkus Bogumiła – gdy ustalaliśmy uchwałę o opłatach użyliśmy zwrotu „ 
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nieselektywny „. RIO nam podważyło zapis . Ta uchwała była  uzgodniona z SANEPiD 

. 

 

Radny Trzciński Ryszard – to chodzi o budowę  stylistyczną zdania . To nie ma znaczenia  

czy z tej strony  czy z tej .To nic nie zmienia .Jeżeli mieszkańcy będą  się zapoznawać , 

to na tyle  są  mądrzy , że  zrozumieją tą  uchwałę . 

 

Radny  Nosarzewski Witold  - wycofuję  wniosek . 

 

Radny  Trzciński Ryszard  -tylko  tracimy  czas na bzdury , bo są to bzdury  .  Bo ktoś 

się  okazuje  mądrzejszy od ustawy ,od radia , telewizji , od  gazet , od  wszystkiego . 

 

Przewodniczący Rady  - z drugiej strony powinniśmy   dbać o jakość  uchwał . Zamykam  

dyskusję  w tym punkcie . 

 

                                                                Przewodniczący  odczytał projekt uchwały 

                                                                i  poddał pod głosowanie  :     

                                                                       za......................................... -  15 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę  Nr 145/XIV/16 w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie  odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów . 

Uchwała  stanowi załącznik do protokółu. 

                                            

Ad. pkt.12 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za 

2015 rok . 

 

Dyskusji  nie było .                                             

                                                                Przewodniczący  odczytał projekt uchwały 

                                                                 i  poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -   15 

                                                                       przeciw................................ -     0 

                                                                       wstrzymało się.................... -     0 

 

       Rada Gminy  jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 146/XIV/16 w sprawie  

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Czernicach Borowych za 2015 rok . 

Uchwała   stanowi załącznik do protokółu. 

                                 

Ad. pkt.13 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Czernice  Borowe za 

2015 rok. 
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Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  Uchwałę Nr Os.140.2016 składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie  z dnia 11 kwietnia 2016 roku w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez  Wójta Gminy Czernice  Borowe sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy za 2015 rok. Opinia jest pozytywna . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Dyskusja :   

 

radny Ryszard  Trzciński – budżet gminy jest skromny , dochody od mieszkańców , 

dotacje  z budżetu państwa i dotacje  do wniosków . Była nieplanowana inwestycja 

budynku edukacji wczesnoszkolnej . Oddaliśmy do eksploatacji dworek w Chojnowie. 

W 97 % budżet  jest  wykonany czyli jesteśmy zadowoleni . 

                                           

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                i   poddał pod głosowanie  : 

                                                                       za......................................... -  14 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    1 

 

       Rada Gminy większością głosów „ za „ podjęła Uchwałę Nr 147/XIV/16 w sprawie  

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Czernice  Borowe za 2015 rok. 

Uchwała  stanowi załącznik do protokółu.               

           

                 

Ad. pkt.14 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 2015 rok . 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Tadeusz Pszczółkowski  odczytał   Uchwałę Nr 

II/21/16 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czernice  Borowe z dnia 20 kwietnia 2016 r. 

o opinii wykonania przez Wójta Gminy Czernice  Borowe budżetu gminy za rok 2015 i 

w sprawie wniosku o absolutorium dla Wójta Gminy Czernice  Borowe .Komisja wydała 

pozytywną opinię o wykonaniu przez  Wójta Gminy Czernice  Borowe  budżetu gminy 

za 2015 rok i występuje  do Rady Gminy Czernice  Borowe z wnioskiem o udzielenie 

Wójtowi Gminy Czernice  Borowe  absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy  za 

2015 rok. 

 

Przewodniczący Rady – Uchwała Komisji Rewizyjnej przesłana  została  do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej i na tej podstawie  wydana  została Uchwała Nr Os.173.2016 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 25 

kwietnia 2016 roku  w sprawie  wydania opinii o wniosku sporządzonym przez Komisję 

Rewizyjną Rady Gminy Czernice  Borowe w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2015 rok.  Przewodniczący  Rady odczytał 

w/w uchwałę wraz  z uzasadnieniem . Uchwała stanowi załącznik  do protokółu . 

 

Dyskusja : 

 

Radny Nosarzewski Witold – czy teraz będzie właściwym zapytanie P. Wójta  o stan 

dofinansowania budynku  szkolnego  który  powstał  , jakie są szanse . 



                                                                   17 

 

Przewodniczący Rady – w tej chwili byśmy  się  starali porozmawiać na temat 

wykonania budżetu , realizacji budżetu z tamtego roku . Bardzo proszę o takie 

merytoryczne  wypowiedzi . 

 

Radny  Nosarzewski  Witold  - to jest z tamtego roku . 

 

Przewodniczący  Rady  - to się  nie wpisuje w temat  , ale  proszę Wójta o odpowiedź . 

 

Wójt  - sytuacja nie  zmieniła się od tego  jak  było na ostatniej sesji  .Przyszło pismo  z 

Mazowieckiej Jednostki  , że  jesteśmy zakwalifikowani do dofinansowania. Fizycznie to 

zostanie zrealizowane w trakcie jakby  uruchamiania oszczędności Mazowieckiej 

Jednostki Programów  Unijnych .  Jest to tzw. lista wstępna. Niektóre z  gmin   już  

dostały  dofinansowanie . np. Grudusk  . My byliśmy  na dalszej  liście i czekamy na 

pieniądze . Mam  nadzieję  , że  uda  to się  zrobić . 

 

Przewodniczący Rady -  realizacja   budżetu przebiegała dosyć sprawnie . Pan  Wójt  

wykonywał  wszystkie  uchwały Rady Gminy . Jak  zauważyliście państwo bardzo 

dynamicznie mieliśmy   wzrost wydatków majątkowych. Z racji naszej wspomnianej  

wcześniej inwestycji . Czekamy na zwrot .  Zagrożeń co do budżetu  naszego nie ma . 

Jest  sytuacja  dosyć stabilna . Zobowiązania jakie posiadamy  zrealizujemy   w 

zaplanowany  sposób zgodnie z WPF-em   , bo tam  te zadłużenia są i  tak jak p. Wójt 

potwierdził wszystkie uchwały  muszą współgrać , bo inaczej  występuje  błąd i nie da 

się tego przeskoczyć . Wszystko musi być  dobrze zaplanowane i zorganizowane . Nie 

ma jakichkolwiek zagrodzeń . Wszystko jest zgodnie  z planem   i  z naszymi uchwałami 

przyjętymi w   trakcie roku  . 

                                

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                i  poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -  14 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    1 

 

       Rada Gminy większością głosów „za”  podjęła Uchwałę Nr 148/XIV/16 w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Czernice 

Borowe za 2015 rok . 

Uchwała   stanowi  załącznik  do protokółu. 

        

Wójt Gminy – bardzo serdecznie dziękuję  radnym  za  to  absolutorium . Cieszę  się , 

że w zdecydowanej większości  można współpracować . To  absolutorium to wynik 

pewnego kompromisu  ale i  współpracy  udzielonej i Wójtowi ,  ale  też i  potwierdzenie 

własnej pracy . Nie ulega wątpliwości , że  praca jest trudna  w takiej sytuacji  jak ta , 

napiętego budżetu  , wydatki inwestycyjne , obsługa zadłużenia  -  z pozycji  wydatków  

i dochodów  , które  trzeba  bardzo konsekwentnie  realizować . Może część  z  was   jest  

niezadowolona , bo to czy  tamto chciałaby zrobić . Myślę  , że do tego  podchodzicie  z 

pewnym zrozumieniem  . Dyskutujemy  na  temat następnych inwestycji , które  dalej  

się pojawiają w załączniku inwestycyjnym  . Chciałem podkreślić  ,to co pan 

przewodniczący zauważył ,   że  budżet  jest stabilny .  Dochody  i wydatki  trzymamy w 

ryzach . Jesteśmy w stanie   dalej się rozwijać i realizować te rzeczy , które sobie  

naznaczyliśmy .  To jest sztuką  , ale  ona  wynika  z dobrego kompromisu  i współpracy 

z Radą . Gratuluję  sobie ale i państwu  , którzy przyczyniliście  się  do takiej  nie innej 

pracy . Z podziękowaniem i  mam nadzieję na dalszą taką  życzliwą współpracę . 
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Ad. pkt.15 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji . 

 

Wójt – na komisjach  dyskutowaliśmy w tym temacie . Procesy globalne są , zmniejsza  

się ilość  mieszkańców gminy . Zwiększa się  degradacja czy patologia .  Planujemy i 

chcemy rozpocząć proces wsparcia na te problemy i tereny , ażeby była większa  szansa 

na uzyskanie środków pieniężnych na te obszary  Nie może  być  więcej  niż 20 % obszaru 

gminy . Temu służy ta uchwała. Te  dokumenty ciągle się zmieniają i ciągle będą się 

zmieniać – proszę  o współdziałanie w tym zakresie . Na komisjach wyznaczając tereny 

nie było szkoły w Czernicach Borowych . Drobne kosmetyczne zmiany są . Drukowanie 

nie ma sensu  , ale  jeżeli będziecie  chcieli , to wydrukujemy . 

 

Dyskusja :        

 

Radny Nosarzewski Witold – ja późno  , bo wcześniej nie miałem dostępu do 

dokumentów ,  starałem się zapoznać  z informacją  o terenach zdegradowanych. 

Przedstawione było w formie czytelnej  tabelarycznej . Wypisałem  miejscowości , które 

są objęte tą strategią . Jedna z tych miejscowości dosyć  słabo odpowiada  tym kryteriom 

. Można  by znaleźć  inne  miejscowości , które  wielokrotnie przekraczają wskaźniki dla 

tych miejscowości .  Na przykład  taką miejscowością  jest   Olszewiec , która ma wysokie 

wskaźniki w tych kategoriach  . Tak jak p. Wójt wspomniał  , że to będzie oceniane .  

Jeżeli wykażemy  , że  w danych miejscowościach te wskaźniki  są  wyższe  , to będziemy 

mieli większe  szanse na akceptację  naszego programu . Tak że to jest taka moja  uwaga 

.  Zakwalifikowana  jest  miejscowość z bezrobociem 3 ,  a Obrębiec ma 14 ,  itd. 

 

Wójt -  jest to pana uwaga. Na komisjach  dyskutowaliśmy i  wychwyciliśmy  pewien  

niuans , wiec  są  drobne poprawki . Braliśmy  kompletność  kilku elementów . Wniosek 

jak najbardziej zasadny. Możemy się temu przyjrzeć . Dzisiaj nie proponowałbym 

zmian  . Olszewiec jest obszarem rolniczym i raczej jest do uwzględnienia w innym 

zakresie . Przyjmuję   uwagę . Szkoda   , że ona  nie była  wcześniej . Możemy to  później  

weryfikować . 

 

Przewodniczący Rady – te miejscowości , które teraz są w strategii  ulegają  degradacji 

, a przecież obliguje nas  ta  zależność , że nie może być  więcej  niż 20 % . 

Zawsze  są  różne   głosy . 

 

Wójt – trzeba się odnieść do wielu  rzeczy np. szkoła .Wiemy   , że  szkoła  będzie 

oddziaływała  szerzej  niż na  tą miejscowość . Ustawodawca nie  dopuszcza ujęć w 

szerszym zakresie . Pytanie co możemy  zrobić  w Olszewcu np. w patologi  i profilaktyce 

. 

 

Radny Nosarzewski Witold – a co możemy  zrobić  w Kuskowie , Chrostowie . 

 

Wójt - można kiedyś na etapie  późniejszym modyfikować  strategię . 

 

Przewodniczący Rady – każdy  na swój  punkt  widzenia . Mamy ustalony obszar po 

konsultacjach społecznych i zamieszczony w uchwale . Uważam , że uwaga słuszna  tak 

jak p. Wójt powiedział i być  może   będzie ten program prowadzony i będzie  możliwość  
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modyfikacji . Na daną  chwilę mamy  ustalony obszar . 

 

Radny Nosarzewski Witold – czy my musimy już  dzisiaj podejmować  tą  uchwałę  na 

ten temat. ? 

 

Wójt – tak  musimy . Tak  harmonogram  mówi  i w październiku  będą  nabory 

wniosków . 

 

Przewodniczący Rady – słowa p. radnego przyjmujemy do dalszych prac czy poczynań  

, ewentualnej modernizacji strategii . 

                              

                                                               Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                i  poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -  14 

                                                                       przeciw................................ -    1 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy większością głosów „ za”  podjęła Uchwałę Nr 149/XIV/16 w sprawie 

wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji . 

Uchwała   stanowi  załącznik  do protokółu.   

                                                        

Ad. pkt. 16 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie zasad  wyznaczenia składu oraz  

zasad  działania  Komitetu Rewitalizacji . 

 

Dyskusji  nie było .                                 

                                                               Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                i  poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -  15 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr 150/XIV/16 w sprawie zasad  

wyznaczenia składu oraz  zasad  działania  Komitetu Rewitalizacji . 

Uchwała   stanowi  załącznik  do protokółu.   

 

Ad. pkt. 17 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów 

geodezyjnych Chojnowo , Czernice  Borowe , Kosmowo i Nart , Kuskowo i Jabłonowo , 

Obrębiec , Rostkowo  Olszewiec , Skierki  ,Węgra  i  Żebry , gmina Czernice  Borowe . 
 

Wójt – pierwotnie  ta uchwała nie obejmowała dwóch tematów : w Chojnowie 

niektórych działek ,  Kuskowo i Jablonowo – nie  było w tytule uchwały  tych  

miejscowości , natomiast w treści było o tych wsiach . 

 

Dyskusja :        
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radny  Nosarzewski Witold – jesteśmy w tej  chwili na etapie  wyłożenia  Studium 

.Wiemy  , że prezydent podpisał ustawę , która w sposób  zasadniczy  zmienia 

uwarunkowania .Jak pan Wójt  widzi  dalsze  koleje procedowania nad Studium i w 

związku z  tym również planu zagospodarowania  pod wiatraki . Czy to będzie  dalej  

procedowane  tak jak  jest w tej  formule , chociaż  to jest mało zasadne  . 
 

Wójt  -   Studium  nie  precyzuje  dokładnie   , określamy  tylko kierunki . Ustawa 

rzeczywiście się zmieniła . Studium pokazuje   tak naprawdę obszary . Trzeba  się  tak 

naprawdę  przyjrzeć dokładnie  . Ta  uchwała  w  50 %  dotyczy  głównie  obszarów 

mieszkaniowych . Ta uchwała  nie  ma żadnego odniesienia do wiatraków . 
 

Radny  Nosarzewski  Witold – w studium  jest już  to pojęcie elektrowni  wiatrowych i 

są  to obszary  często pokrywające obszary zamieszkałe . Chociaż  jest tam  uwaga 

poczyniona , że to  zgodnie z ustawą o ograniczeniu  hałasu .    W samej istocie  jest to  

ustawa nie odpowiadająca  rzeczywistości . Lepiej byłoby to zmienić  , żeby  to nie 

prowadziło  do nieporozumień . 
 

Wójt  - a  jeżeli  ktoś  chciałby postawić mały wiatrak . 
 

Radny Nosarzewski Witold – a to w tym  kierunku trzeba . 
 

Przewodniczący Rady -  ja proponuję  tą  dyskusję przenieść   przy uchwale o Studium 
 

Bartołd  Tadeusz  - sołtys sołectwa  Chrostowo  - w tej  uchwale nie widzę Chrostowa i 

Kuskowa . 
 

Wójt -  Chrostowo  było we wcześniejszych zmianach .  Wnioski wcześniejsze   były 

uwzględnione  w poprzednich uchwałach . 
                              

                                                               Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                i  poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -  15 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr 151/XIV/16 w sprawie  

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obrębów geodezyjnych Chojnowo , Czernice  Borowe , Kosmowo 

i Nart , Kuskowo i Jabłonowo , Obrębiec , Rostkowo  Olszewiec , Skierki  ,Węgra  i  

Żebry , gmina Czernice  Borowe . 

Uchwała   stanowi  załącznik  do protokółu.   

 

Ad. pkt. 18 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej  za 2015 rok dla 

Gminy Czernice Borowe . 

 

Dyskusji  nie było .                                  

                                                               Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                                przyjęcie  oceny : 

                                                                       za......................................... -  15 
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                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  przyjęła ocenę  zasobów pomocy społecznej  za 2015 rok 

dla Gminy Czernice Borowe . 

Ocena  stanowi  załącznik  do protokółu.   

 

Ad. pkt. 19 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przyjęcie  sprawozdania  z realizacji Programu  współpracy 

Gminy Czernice Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

działalności pożytku publicznego na 2015 rok. 

 

Dyskusja :     
 

radny Nosarzewski Witold -  środki przekazujemy na  LOT . Kiedyś  coś dotarło do 

mnie że środki zostały przekazane  jakieś innej organizacji . Czemu tak się dziejE . Jak 

wogóle  wygląda sprawa , kto   teraz tym zarządza  , kto tym dysponuje . 
 

Wójt – właścicielem  jest gmina Czernice  Borowe . Czernickie  Stowarzyszenie ma 

użyczenie. Na  zasadzie partnerstwa  jest umowa z LOT  , Kołem  Łowieckim , kolonie 

dla dzieci    . Tych organizacji  społecznych z  gminy   jest sporo i taka jest rola tego 

obiektu  . 
 

Radny Nosarzewski Witold – jak jest rola LOT i czy ma prawo do tego obiektu ? 
 

Wójt -  na zasadzie użyczenia – tak . Sfinansowała znaczną część robót tego obiektu  .  

Partnerstwo to jest współpraca w realizacji i nic nie ma z przekazaniem obiektu. Będzie 

to przedmiotem dyskusji  jak termin się zbliży . 
 

Radny Nosarzewski  Witold – w tamtym  roku w  budżecie była kwota   dotycząca 

przekazania  w partnerstwo publiczno  - prywatne . Czy to jest aktualne . 
 

Wójt – partnerstwo  to  jakie to  przekazywanie . To jest wspólne  realizowanie zadnia , 

mówiłem  o tym  .                              

                                                               Przewodniczący   poddał pod głosowanie 

                                                                przyjęcie sprawozdania : 

                                                                       za......................................... -  15 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie  z realizacji Programu  

współpracy Gminy Czernice Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami działalności pożytku publicznego na 2015 rok. 

Sprawozdanie    stanowi  załącznik  do protokółu.   

 

Ad. pkt. 20 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad   

przewidziany jest temat  interpelacje radnych złożone na piśmie  . 

 

Na poprzedniej sesji  radny złożył  wniosek o uzupełnienie odpowiedzi na drugą część 
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pytania. Przewodniczący Rady odczytał treść odpowiedzi Wójta udzielonej radnemu 

Nosarzewskiemu. Kopia odpowiedzi  jest załącznikiem do protokołu . 

 

Radny Nosarzewski Witold -  odczytam treść pytania jakie było do Wójta. Brakuje mi 

konkretnej  prostej odpowiedzi . To jest kompletna  ignorancja . 

 

Ad. pkt. 21 

 

                Wójt Gminy złożył  sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta  . Radni 

i sołtysi   otrzymali z materiałami sesyjnymi to sprawozdanie . 

Sprawozdanie stanowi  załącznik  do  protokółu. 

 

Dyskusja : 

 

Radny Nosarzewski Witold -  chcę  dopytać . Trwają  prace odnośnie odnawialnej 

energii. Czy te przedsięwzięcie które  my  planujemy , czy warunki odbiorców  są  takie 

same czy coś się zmieniło ? 

 

Wójt -  też zadałem to pytanie . Konsumenta  dotyka . Tu mamy  zupełnie coś innego  na 

potrzeby własne . Tu się zmieniło , ale naszej sprawy to nie dotyczy . 

 

Radny Nosarzewski  Witold   - w kwestii uzupełnienia sprawozdania z działalności 

międzysesyjnej  Wójta . Otóż SKO w Ostrołęce wszczęło postępowanie o stwierdzenie 

nieważności decyzji p. Wójta   dotyczącej  budowy wiatraków . To już  kolejna  tego typu 

decyzja . Po raz   pierwszy jest decyzja o czymś takim na BIP.  Nigdy  wcześniej  nie było 

pomimo tego żeśmy nawet  wspierali unieważnienie decyzji . Teraz  ponieważ SKO 

zażądało tego  wyraźnie , jest ogłoszone  na BIP . Informuję ,  wszczęło postępowanie o 

unieważnienie decyzji . 

 

Wójt –  to jest wstępne  postępowanie , ja tego  czasami nie śledzę , bo te  wahanie w 

lewo  , w prawo  nas  do niczego nie prowadzi . Ja wiem , że nawet sąd  rozstrzygnął na 

korzyść decyzję  , którą SKO uchyliło . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - w każdym bądź  razie informuję  , że  coś takiego miało 

miejsce  w tym czasie . 

Chciałbym jeszcze o jednej rzeczy poinformować . Pamiętacie państwo kiedyś taką  

dyskusję na początku naszej kadencji   kiedy  ja prosiłem o możliwość  zamieszczania 

tekstów w Wieściach Gminnych. Uzgodniliśmy  to na sesji  , że będzie to możliwe . W 

końcu  stanęło na  tym  , że będę miał prawo tak jak każdy obywatel zamieszczenia . 

Ustaliliśmy  termin z p. Wietechą  , przygotowałem tekst , złożyłem  ale  2 lata temu . Od 

tej  pory Wieści Gminne  się nie ukazały . Ciekawa sprawa . Wieści Gminne  ukazały się 

teraz , tylko  że nikt nie  raczył mnie poinformować . Tak naprawdę  ja  uważałem  , że 

skoro przyjęto tekst  do publikacji  , że ona się ukaże  w najbliższym  numerze . 

Tymczasem się  nie ukazał . Ja  interpretuję  to w taki sposób. Ten  tekst  był  tak 

nieprzyjemny dla naszej władzy , że  tak po prostu się przeraziła i przez 2 lata nie 

wydawała  wieści . Teraz  wydala  , bo   uważała , że ja zapomniałem .Ale  ja  ten tekst  

mam . Ten tekst  jest również  w komputerze . 

Przewodniczący Rady  - bardzo  jaskrawa interpretacja  , nie  w tym punkcie . 

 

Radny  Nosarzewski  Witold  - nie jaskrawa . Wieści  gminne  ukazały się między ostatnią  

sesją  a dzisiejszą . 
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Wójt – wieści gminne  mają  zawierać  informacje gminne . Jak  ktoś chce się wyżywać  

literacko to ma  inne  łamy  lub  własne pisma . Rzeczywiście   zespól redakcyjny  

funkcjonuje . Ja nie będę  marnował papieru na takie rzeczy ,  komentarze  bzdurne , 

które pan tam napisał .Tak samo odmówiłem pani Ewie na podobnej zasadzie . Nie  będę  

tej gazetki używał jako  pisma  do polemiki  pomiędzy  rożnymi  rozdmuchanymi  

ambicjami  poszczególnych osób . To ma  być  informator . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - pan  Wójt  stwierdził , że nie będzie użyczał łamów .  Pan 

Wójt  czuje się właścicielem . Mniejsza o to . Wspomniał pan  , że nie będzie czynił 

wyjątków . Pan  to robi . Przecież Pani Ewa  Mazurkiewicz  zamieściła  tekst o tej samej 

objętości . 

 

Przewodniczący Rady – bardzo proszę pana radnego  , ale w tym momencie wybiega 

pan  poza temat punktu . Pan  mówił  o przestrzeganiu Statutu i paragrafów w nim  

zawartych  , a sam  w tej chwili wybiega poza  ramy  naszego porządku obrad . 

 

Radny  Nosarzewski Witold  - to nie wydarzyło się  w okresie międzysesyjnym ? 

 

Przewodniczący Rady   -  nie . Pan  mówi to co się wydarzyło 2 lata temu, 

 

Radny Nosarzewski Witold  - ja czekałem na numer , gdy się ukaże .Ciągle  pan mnie 

obraża . 

 

Przewodniczący Rady Gminy -dziękuję  bardzo , przywołuję pana do porządku 

 

Ad. pkt. 22 

 

Wolne wnioski i zapytania . 

 

Radny Trzciński Ryszard -  w związku z ostatnimi wydarzeniami postanowiłem  złożyć 

pismo o treści : „  Zwracam  się  o zakup  urządzeń rejestrujących dźwięk i obraz oraz  

montaż tych urządzeń na sali obrad wraz z monitorem umożliwiającym odtworzenie 

nagrań o większym i wyraźnym obrazie – do obsługi sesji Rady Gminy . Wskazuję 

źródło finansowania powyższego zakupu z budżetu gminy , ze środków przeznaczonych 

na obsługę Rady Gminy . Powyższy  wniosek uzasadniam tym , że obecne  urządzenie 

nie spełnia standardów odtwarzania obrazu i głosu  , w dużym i czytelnym  wymiarze . 

Zwracam się również do Pana Wójta o wyznaczenie pracownika Urzędu Gminy do 

obsługi tych urządzeń podczas obrad  w celu umożliwienia szybkiego i sprawnego 

odtworzenia danego fragmentu nagrania w kwestiach spornych i wątpliwych , 

wypowiadanych przez zabierających głos na sesjach rady Gminy oraz porównania z 

zapisem w protokóle . „ 

To pismo wcześniej przekazałem p. Przewodniczącemu , zapoznał się z nim. Myślę  , że  

jest to  wniosek  bardzo zasadny. Widzieliście to przy odtwarzaniu  nagrań z poprzedniej 

sesji - było to mało czytelne  , chociaż  usłyszeliśmy , że ja tam powiedziałem słowo „ 

poszukać „ a nie „ oszukać „ .Chciałbym  się odnieść do p. Nosarzewskiego . szanowny 

panie radny  mam prawo bronic  swojej godności i dobrego imienia całej Rady . Dlatego 

krótko chciałbym się odnieść do wydarzeń z poprzedniej sesji  , insynuacji pana radnego 

Nosarzewskiego pod moim adresem .Pan radny wprowadził w błąd mnie i pana 

Przewodniczącego , jak i całą Radę  twierdząc  , iż po wielokrotnym odsłuchaniu 

nagrania mojej  wypowiedzi z sesji jest on całkowicie pewien , że powiedziałem słowo „ 

oszukać „ a nie „ poszukać”. Wydaje się oczywiste , że każdy słuchający dalszej części 

mojej wypowiedzi zrozumiałby  , iż słowo oszukać nie pasuje do ogólnego sensu całej tej 
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wypowiedzi . Pan  radny Nosarzewski  od I sesji wykazuje konfliktowość , jego 

zachowania budzą wiele wątpliwości , chce zabłysnąć , zwłaszcza gdy na sali znajdują 

się media . Wówczas jest on w swoim żywiole , chce być  zauważony , wnosi uwagi , 

czepia się wszystkiego i wszystkich , atakuje  swoimi wypowiedziami . Wmówił pan 

wszystkim zniekształconą  wersję mojej wypowiedzi . 

Uważam  , że pańskie zachowanie miało na celu wzbudzenie moim kosztem taniej 

sensacji w gazetach i internecie , kreowanie siebie na człowieka nadzwyczaj uczciwego , 

prawdomównego , niemalże nieomylnego . Daje to wiele do myślenia i budzi poważne 

wątpliwości . Pozostaje tylko zadać sobie pytanie czy naprawdę jest pan takim radnym 

na jakiego się pan kreuje . Swoje postępowanie niech pan oceni sam , czy jest to 

zachowanie poważne i dla pana korzystne  oraz wskaże cel  jaki pan chciał osiągnąć 

popisując się kłamstwem w swoim wystąpieniu , które celowo pan przygotował .Jeśli się 

pan  czuje obrażony  moimi spostrzeżeniami , to bardzo pana przepraszam . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - to pan  mnie przeprasza  czy  pan mnie obraża  , bo zarzuca 

pan mi kłamstwo , a potem przeprasza . Ja nie rozumiem . 

 

Radny Trzciński Ryszard  - nie  zrozumiał pan tego co ja miałem na myśli .Jeśli  pan się 

czuje obrażony moimi spostrzeżeniami  , bo takowe spostrzeżenia widzę tu na sesjach ,  

to bardzo pana przepraszam . A co pan powinien  zrobić  to myślę , że . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - nie czuje się obrażony . Po prostu uważam tak jak 

uważałem tu się nic nie zmienia , że pan się pomylił . Przykro  mi z tego powodu ,  moją 

intencją    było  zwrócić  państwa uwagę , żeby nie poprawiać protokołów , bo coś mi się 

nie podoba .Tylko o to mi chodziło. Ja ten  fragment odsłuchałem wielokrotnie .Wobec  

zaistniałej  sytuacji postaram się znaleźć  rzeczywiście  tak jak  mówił p. Wójt  sugerował 

, bo gminy na to nie stać . Uważałem  , że może  być obiektywne jeżeli  zrobi to Urząd  a 

nie ja . Tak to zarzucicie  mi  państwo , że jest to nie wiadomo co . Postaram się znaleźć 

, mam  odpowiednie nagranie i postaram się  państwu przedstawić wynik tej analizy . 

Tyle z mojej strony . 

 

Przewodniczący  Rady – mogę  dodać   , że tyle  uszu  słyszało  no i słyszeliśmy . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - no niekoniecznie  , bo tak jak pan, Trzciński stwierdził , 

że jakość tego nagrania  , dlatego wnosi . To też jest niejako sprzeczne jedno z drugim 

.Tak  zdecydowanie twierdził , że to słyszał . 

 

Radny Trzciński Ryszard –  wnoszę o zakupienie dobrego sprzętu , żebyśmy  wszyscy 

słyszeli. 

 

Radny Sadkowski Adam – mam  problem  w miejscowości Zalesie . Tam rolnik  ma 

problem  z  dojazdem  do  posesji swojej . Zwraca się  z prośbą  do  radnego swojego , i 

ten pan tu jest . Może  coś by  mu  zaradzić  , bo  on  już od  dłuższego  czasu ma problem 

. Jeśliby Rada pozwoliła i p. Wójt  może  by coś dopomóc temu panu . 

 

Pan Czarzasty Tadeusz – zam. Chrostowo Zalesie – pół roku  minęło , pan  Wójt na 

przedostatniej sesji   obiecał  coś  tam  robić .  No ale pół roku minęło , równarka na 

jesieni  też  nie poszła i na wiosnę  równarka też nie poszła po mojej drodze  - 200 m,  po  

drugiej stronie poszła  a po mojej stronie  nie . Nie wiem  czy ta  sprawa jest zaniedbana 

. Naprawdę  , żeby tak omijać . Żeby tą  drogę  zrobić  i wytyczyć , żeby ta droga  była , 

bo kiedyś po  latach ta  droga  zginie .  Ja nie będę  miał dojazdu , bo  już  metr drogi 

przyorali. 
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Przewodniczący Rady -  zapytam  , droga istniejąca w gruncie jest  szerokością   zgodną  

z planem , czy tak . 

 

Czarzasty Tadeusz -  ona  kiedyś  miała 4 m . Geodeta wyrysował ją na 3 m . Tą drogą   

przejedzie tylko pojazd  rolniczy .Ja  bym nawet  odkupił i zapłacił , ale to jest 

utrudnianie jeden  drugiemu  życia . Ta  droga nie ma  ani początku ani końca .  Pan 

Wójt  wziął tylko wycinek , a reszta ? Jeżeli ktoś jako całowiejskie  sprzeda , a można 

sprzedać  , to nie będę  miał dojazdu . 

 

Wójt –  to jest jedna  strona medalu. Ja na ostatniej  sesji  wyjaśniałem i państwo sprawę  

znacie . Pojechała komisja i też  to oceniła . Pierwotnie wniosek  był  , żeby to usunąć , 

zgodnie z tym kto to zrobił  , to niech zabierze . Po usunięciu   wówczas  my wchodzimy 

.  Po wiośnie    ta glina  wyschła i gdyby  ją  rozciągnąć  to miałoby sens . Teraz jak 

pojechałem  i zobaczyłem , to wiem  dlaczego pan tą glinę nawiózł. Pan sobie sam chciał 

poszerzyć  tą  drogę . Końcówka  tej  drogi   jest placem gminnym . Każda działka  ma 

mieć  dojazd . Nikt nie sprzeda tej działki i uspokajam pana . Za chwilę  poślę  tam  

swoją  koparkę  i zrobi tak  , ażeby ustabilizować tą  drogę . 

 

Ad pkt. 23                                            

          

           Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XIV 

sesję Rady. 

                          Na tym protokół zakończono  i podpisano. 

 

 

 

Protokółowała 

 

Bożena  Romanik 


